
 

 

Mail aan: 

Marjolein Dubbelaar, FNV 

Willem Kruithof, CNV 

 

 

 

Goedemiddag Marjolein en Willem, 

 

Donderdag 8 oktober 2020 hebben we een overleg gehad om tot een verlenging te komen van de CAO 

Leisure. Dit gesprek stond gepland omdat de huidige CAO op 31 oktober 2020 afloopt.  

 

Tijdens het gesprek zijn we ingegaan op de huidige situatie waar wij als dierenparken in verkeren. 

Voor veel parken gold dat we aan de start van 2020 de toekomst positief tegemoet zagen. Echter, in 

het weekend van 13 maart 2020 kwam daar verandering in. We hebben dat weekend gezamenlijk het 

besluit moeten nemen om onze parken voor een op dat moment onbekende periode te sluiten vanwege 

de uitbraak van het coronavirus (covid-19) en de daarbij behorende maatregelen die door de overheid 

werden opgelegd. Deze beslissing kwam voor ons allen geheel onverwachts en zo vlak voor de start 

van het hoogseizoen op een zeer slecht moment.  

 

Na een periode van ongeveer 10 weken gesloten te zijn geweest, kon er een start gemaakt worden met 

een ‘soft’ opening.  We konden weer open voor publiek, maar wel met zeer beperkte maatregelen. Zo 

is vanaf het moment van opening de maximale capaciteit in aantallen gasten fors lager dan voor de 

coronacrisis. De eerste weken van ‘soft’ opening is er (in lijn met de adviezen van het RIVM en 

gezamenlijke protocollen) gestart met lagere bezoekersaantallen dan de vastgestelde maximale 

capaciteit om zo de veiligheid van onze gasten en onze medewerkers goed te kunnen borgen. In de 

weken daarna is langzaam toegewerkt naar bezoekersaantallen van ongeveer 50% van de maximale 

capaciteit. Op dit moment is onbekend wanneer we weer op kunnen hogen in bezoekersaantallen en of 

we überhaupt deze maximale capaciteit mogen blijven hanteren. Daarnaast zien we op dit moment 

zelfs de bezoekersaantallen harder teruglopen door de strengere maatregelen die zijn aangekondigd 

door de overheid. Zo mochten we gedurende de zomermaanden onze gasten plaats laten nemen in 

onze restaurants op 1,5 meter afstand van elkaar, toen werden het 30 gasten per locatie, nu zijn alle 

restaurants gesloten. 

 

De impact op de bezoekersaantallen, omzet en de kosten is voor geheel 2020 erg groot, terwijl onze 

vaste kosten grotendeels doorlopen. Ook voor 2021 is de verwachting dat de impact op de 

bezoekersaantallen, omzet en kosten groot zal zijn.  De meeste dierenparken hebben aanspraak 

kunnen maken op de subsidieregeling, NOW 1, maar door ons seizoenskarakter hebben we helaas 

geen aanspraak kunnen maken op NOW 2. De verwachting is dat er aanspraak op NOW 3 gemaakt 

kan worden en ook is er steun toegezegd door de Rijksoverheid. Hoewel dit de pijn verzacht, zijn deze 

maatregelen helaas volstrekt onvoldoende om de financiële tegenslagen op te vangen. 

 

Het was voor ons onoverkomelijk dat we besparingsmaatregelen moesten treffen. We zijn 10 weken 

gesloten geweest, we draaien al geruime tijd op de helft van onze maximale capaciteit en er ligt nog 

een onzekere toekomst voor ons. Voor de meeste dierenparken betekent dit dat een aantal tijdelijke 

arbeidsovereenkomsten niet verlengd konden worden, dat er afscheid genomen moest worden van 

vast personeel (bedrijfseconomisch ontslag) en dat er bespaard werd op de afdelingsbudgetten. Voor 



een aantal parken zijn zelfs deze maatregelen wellicht nog niet voldoende en zullen er wellicht nog 

meer besparingsmaatregelen moeten volgen. We streven daarbij naar het behoud van zoveel mogelijk 

werkgelegenheid. 

 

Het is belangrijk om in deze onzekere tijd voor onze medewerkers en parken rust en duidelijkheid te 

creëren waar dat kan. We willen jullie daarom het volgende voorstellen: 

 

- Verlenging van de CAO voor de periode van 9 maanden (1 november 2020 tot 1 augustus 

2021); 

- Geen loonsverhoging;  

- De overige afspraken zoals deze nu genoemd staan in de huidige CAO blijven gehandhaafd.  

- Starten met gesprekken over nieuwe CAO in februari 

 

Ons voorstel geeft duidelijkheid aan medewerkers en de mogelijkheid om de komende maanden te 

focussen op de bedrijfsvoering om goed uit deze crisis te komen en zoveel mogelijk banen te 

behouden. In februari hopen we meer zicht te hebben op het einde van deze crisis en starten we graag 

het gesprek om te komen tot een nieuwe CAO voor onze sector. 

 

We streven er naar om per 1 november een verlenging van de CAO te realiseren. Graag ontvangen we 

dan ook jullie reactie zo spoedig mogelijk.   

 

 

Met vriendelijke groeten, 

Namens de directies van de Leisure CAO 

 

 

 

Alex van Hooff 

Janneke Knegtering 

Roel Welsing 

 

 

 


